
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

DAGSORDEN : Onlinemøde 
   

 

Tid & sted:  Onsdag d. 20. december 2023 kl. 19.30-22.00 (senest)  

  Onlinemøde: (deltagelseslink fjernet i referatet) 

 

Ordstyrer:  Hugo Kudsk (HK) 

Referent:  René Husted (RH) 

 

Deltagere:  Hugo Kudsk (HK), Jakob Staunskær (JS), Jonas Rosenlund Hansen (JRH) og René Husted (RH) 

 

 
Punkter Kommentarer Bemærkninger/ 

Beslutning 

1. Velkomst v. formanden 

Godkendelse af dagsorden 

 

 Dagsorden er 

godkendt 

2. Bordet rundt – alle har ordet 

Hvad er sket siden sidst? Hvad er 

rygterne på vandrørene? Hvorledes står 

det til? 

 

JS: Evalueringsmøde om det fælles pløjestævne i 

august. Det samme forsøges afviklet igen til 

august ’24. Lokalstævne medio marts. 

 

MN: Region Aalborgs stævne er planlagt. 

Martin sætter pløjning på kommende regions-

møde. Der er et projekt ift. at få ”vækket de 

unge” i Vendsyssel. 

Kontakt til Søren Staun ift. at ”samle skolepløjere 

op” på Nordjyllands Landbrugsskole, Lundbæk. 

 

JRN: Er i dialog med folkene i Region Storstrøm. 

Der er gang i den ift. dette. 

Skal have samlet op med Landbrugsskolen 

Sjælland, afd. Høng ift. at afvikle et 

landbrugsskolestævne. 

 

HK: Har fået et foreløbigt regnskab fra DM 2023. 

Foreløbigt vises der et overskud på ca. 84.000,00 

kr. (+ moms). 

 

 

 

Forretningsudvalg for pløjning 
Landsudvalget (LPU) 

3. januar 2024 



 

 

Gode tilbagemeldinger ift. DM. Tilfredshed med 

stævnet og festen. 

Regionsmesterskabet (Viborg) i 2024 skal være 

hos Bjarne Nielsen. 

 

RH: Orienterer om årets Fynspløjning og om 

arbejdet med DM/EM ift. de sociale medier. 

Dette skal fremadrettet optimeres, således der er 

en klarere arbejdsfordeling mellem LU’s 

presseansvarlige og arrangørgruppen/LPU. 
 

Er i gang med at opdyrke pløjenetværk på Fyn, 

hvor der pt. arbejdes på at få organiseret et 

bedre Fynspløjningsstævne i tættere samarbejde 

mellem LU og MVTK Fyn. 
 

LU Fyn har lagt billet ind på måske at arrangere 

DM i 2025, og der er arbejde i gang ift .at skaffe 

jord/vært. Intern deadline er d. 31. januar – ellers 

går stafetten videre til anden potentiel arrangør. 

RH arbejder fremadrettet mere som ”sekretær” 

grundet strukturændringerne i LU, der gør, at 

Lene i mindre grad kan agere fast 

tovholder/deltager ved møderne i LPU. 

 

3. Konstituering af forretningsudvalget 

Der skal vælges en næstformand i 

gruppen af medlemmer 

 

 

Kort dialog om næstformandsposten 

De andre poster bør fordeles på førstkommende 

møde 

 

RH vælges som 

næstformand 

 

 

Peter L. Nielsen 

indsættes som 

fortsat regelud-

valgskontakt ift. 

veteranerne. 

 

 

4. Regler, regelgennemgang og 

bedømmelse 

Punktet er forberedelse til fælles 

onlinemøde i hele LPU. 

 

a. Forberedelse: Gennemgang af de 

reviderede regler fra WPO. 

 

b. Forslag til regel-/klasseændringer: 

i.  +10 min. tid v. flækning 

(Region Fyn) 

 

 

 

 

 

 

Det foreslås at Lars Gammelvind fremlægger 

disse regelændringer på et onlinemøde for alle. 

 

RH fremlægger forslaget 

Forslaget indebærer, at man starter pløjningen 

10 min. tidligere. 

 

 

 

 

 

 

 

HK kontakter Lars 

vedr. dette. 

 

RH fremlægger 

forslaget på 

kommende 

online-LPU-møde 

 



 

ii. Landbrugsklassen afskaffes og 

erstattes af Farmklassen, hvor 

der pløjes kile-pløjning m. min. 

3 furer (Region Viborg). 

 

 

c. Dialog: Skal vi fortsætte med at 

sende billeder af dommerskema-

erne under den løbende bedøm-

melse (for at lette indtastningen og 

gøre den hurtigere)? 

 

HK forklarer grundlaget for forslaget. 

Der er god dialog om forslaget. 

Der tales især om, at det grundlæggende er 

behov for at få engageret flere pløjere i 

vendeplov med storplov. 

 

Ved DM (lørdag) blev der sendt billeder af 

dommerskemaerne til ”indtasterne”, hvilket 

gjorde det meget hurtigere at indskrive 

karaktererne. Efterfølgende blev disse 

”berigtiget”. 

HK fremlægger 

dette på LPU-

onlinemøde 

 

 

 

Forretningsudvalg

et foreslår at man 

fortsætter dette 

forsøg. 

Proceduren skal i 

givet fald beskri-

ves, så det frem-

går, hvorledes 

dette gøres. 

 

5. Skolepløjning 

 

a. Forbedring af skolepløjningsklassen 

 

 

Kan vi i dialogen med landbrugsskolerne arbejde 

for, at de pløjende deltagere bliver ældre end 

GF1? 

 

 

 

Mads Klausholt 

og Lars Gammel-

vind foreslås som 

fortsatte koordi-

natorer. 

JS kontakter dem. 

Det foreslås at 

skolerne fremad-

rettet selv er med 

til at lave rammen 

for DM. 

 

6. Pløjerelaterede aktiviteter i 2024 

Drøftelse af aktiviteter, der kræver 

involvering af LPU/Forretningsudvalget 

 

a. Instruktionsdag ift. 

bedømmelseserfaringer fra VM. 

 

 

 

 

 

b. Deltagelse v. LU’s Martskursus 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RH har haft en indledende dialog med Martin L. 

Velling om en instruktionsdag, hvor Martin vil 

formidle erfaringerne fra VM ift., hvilke pointer 

der er ift. måden pløjningen bedømmes på v. 

VM. 

Martin vil meget gerne hjælpe med dette! 

 

RH allerede haft en indledende dialog med Ole 

Elkjær, Magnus Krejbjerg og Andres Thorsager, 

der alle har tilkendegivet, at de gerne vil være 

med til at afvikle kursusdagen. 

Særligt Ole har en række gode idéer til at 

optimere dagens indhold på baggrund af 

erfaringerne fra 2023. 
 

 

 

 

 

Se punkt 9.c 

 

 

 

 

 

 

RH løber videre 

med det. JRH og 

JS tilkendegiver, 

at de gerne vil 

hjælpe. 

 

 

 

 



 

 

 

 
 

 

c. Søgning af sponsorer og 

fondsmidler til nøgleaktiviteter 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

d. Forretningsudvalgets faste kontakt 

ift. styregruppen for DM i Region 

Ribe 2024 

 

 

 

 

 

 

e. Information om arbejdet med at 

fastlægge kommende DM-værter. 

 

 

 

 

 

 

 

 

f. Andre aktiviteter? 

 

 

RH har taget kontakt til Dalum Landbrugsskole, 

Korinth. Tekniklærerstaben er delvist udskiftet, 

så vi ”starter forfra”. 
 

 

RH har – sammen med Hans Larsen (Formand for 

DVTK) fundet ud af, at der er en mulighed for at 

søge støtte gennem Landbrugets Kulturfond. 
 

Veteranernes Regeludvalg har tilkendegivet, at 

de vil være endog meget interesserede i et 

digitalt bedømmelses-system, og pengene kan 

måske tilvejebringes gennem fondsmidler, 

donationer og/eller sponsorater. 

 

 

Til debat: 

Skal der være en fast kontaktperson – og i givet 

fald hvem? 

 

DM-Drejebogen bliver opdateret primo 2024 

 

Der opfordres til at DM-værterne deltager v. DM 

året før, så man ser stævnets afvikling. 

 

RH orienterer om de planer der er fra LU-

hovedbestyrelsen. Foreløbig plan: 

- 2024: Ribe 

- 2025: Fyn / Herning-Viborg 

- 2026: Storstrøm 

- 2027: Besluttes i februar 2024 

 

MN: Der arbejdes på et kommende DM i Region 

Aalborg mm. 

 

RH er i kontakt med Region Fyn og Region Vejle 

ift. at få arrangeret pløjestævne. 

 

 

 
 

 

RH arbejder 

videre med Hans 

Larsen ift. at kom-

me videre med 

dette projekt. 

 

 

 
 

 

 

 

HK tager teten på 

dette, sammen 

med Peter 

Lindberg og 

Martin Jensen 

 

 

 

 

 

7. NM2024 ++ 

Der ønskes en afklaring på, om vi skal 

forsøge at tilknytte Ole Elkjær som fast 

træner ifm. NM. 

 

 

HK meddeler, at Ole gerne vil være ”fast mand”, 

hvis udvalget bakker op om dette. 

 

 

Vi indstiller at Ole 

fortsætter på 

posten. 

  



 

8. Tilbagemelding fra Veteranernes årlige 

møde i Regeludvalget 

René Husted deltog v. mødet og melder 

tilbage særligt vedr. følgende punkter: 

 

a. Veteranerne har besluttet af blive i 

EPA. Deraf følger af Danmark skal 

være vært for EM i 2026. 

Det kunne se ud til at blive på Gl. 

Estrup. 

Kan dette evt. kombineres med 

vores værtskab for NM samme år? 

Der skal findes en repræsentant 

fra LPU, der indtræder i 

styregruppen for EM 2026. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

b. Positive tilkendegivelser ift. årets 

DM – vejrliget til trods. 

Veteranerne oplevede dog også 

flere udfordringer, og har 

tilkendegivet, at de gerne vil 

tættere på arrangementet – og 

gerne bistå med planlægningen ift. 

Veteranernes pløjestævnedel. 

 

(referat fra mødet rundsendes snarest) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foreløbigt har René Husted tilkendegivet, at han 

gerne vil agere bindeled mellem LU og 

Veteranerne ift. dette. Forretningsudvalget skal 

evt. finde en sådan person. 

 

Kommentar fra Lene: 
LU har ikke nogen økonomiske forpligtelser i forhold til EM 

for veteraner, det håber jeg, de er afklaret med. 

Er det en god ide at blande et veteranarrangement med et LU 

arrangement. NM er et LU arrangement, som vi har ansvar og 

økonomisk ansvar for, derfor har det været en fordel indtil nu 

at afholde det sammen med DM. Der er også nogle af de 

danske pløjerne, der kan være deltagere i både DM og NM. 

Flytter man det væk fra DM, skal disse pløjere til et ekstra 

stævne i en travl tid, hvis EM forventes afholdt i september. 

Er det en fordel for LU pløjerne? 

 

Kunne opdateres i drejebogen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Referatet er rundsendt 

 

 

 

 

 

Forretningsud-

valget indstiller til 

at NM afvikles 

sammen med EM. 

 

 

 

Deraf følger, at vi 

ikke indsætter en 

repræsentant i 

styregruppen for 

EM 2026 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

DVTK Syd skal 

kontaktes ift. at 

inddrages ift. 

styregruppedialog

en (sammen med 

HK, MJ og PLN) 

HK kontakter 

DVTK Syd 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

9. Hvordan kommer vi videre med 

nøgleinitiativerne (top-5) fra 

Idékataloget, herunder: 

 

a. Det danske pløjeakademi 

 

b. Større udbredelse af pløjning i hele 

landet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

c. Arbejdet med dommerkurser 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

d. Sponsorsamarbejde med danske 

virksomheder 

 

 

 

 

 

 

e. Synliggørelse af pløjesporten (kan 

samtænkes med punkt b.) 

 

Kommentar fra Lene: 
Prøv om et par regioner vil vælge en af de listede 

aktiviteter, så I kan få nogle erfaringer at udvikle videre 

ud fra. Erfaringer fra andre aktiviteter, der skal ud og 

leve er, at det er en god ide at prøve en aktivitet i én 

region og en anden i en anden region i stedet for, at 

alle skal gøre det samme. Ved at få prøve lidt af, kan 

man drage nogle erfaringer, som kan finpudse en 

aktivitet, og man kan fortælle om, hvordan aktiviteten 

forløb, og hvad der med fordel kan gøres anderledes. 

Derved kan det blive nemmer at sælge aktiviteterne til 

andre, når nogen kan fortælle om det, de har gjort. 

 
 

 

 

 

 

 

Kommentar fra Lene: 
Mogens Jensen har efter pløjningens dag lavet en 

aftale med Jens Iversen om at afholde et kursus hos 

ham i maj måned. Der aftales endelig dato i starten af 

den næste år 

 

 

 

Sponsorpenge 

kunne være med 

til at generere 

grej til Akademi-

et. 

 

MN kan være 

landsdækkende 

kontaktperson ift. 

Akademiet. 

Der skal laves en 

artikel – gerne i 

landsdækkende 

medie om dette. 

 

HK tager en snak 

med Mogens om 

dette, og indstil-

ler til at vi afvikler 

kurset sammen 

med MLV og PLN. 

Gerne et praktisk 

kursus i marken. 

 

RH kontakter MLV 

og PLN. 

 

 

RH arbejder på et 

udkast til, hvor-

dan dette skal be-

skrives. Også ift. 

at få det præsen-

teret for Hoved-

bestyrelsen. 

 

  



 

10. Evt. 

 

Kort orientering om Lenes status som mindre 

aktiv ifm. mødeplanlægning og referater. 

Lene skal stadig orienteres og med på alle mails. 

 

Kort dialog om hvorledes planlægningen frem 

mod NM foregår i løbet af det kommende år. 

Vi afventer endeligt svar fra Jacob Neimann. 

 

 

 

 

 

 

HK kontakter Ole. 

 

 

Venlig hilsen 

 

 
René Husted   Hugo Kudsk  

(sekretær på vegne af LU)  LPU’s forretningsudvalg 

 

 


